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§  139  

Val av justerare 

Beslut 

Johanna Kvist (S) valdes till justeringsperson. 

 

- - - - - 
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§  140  

Anmälningar 
 

Inga anmälningar till detta sammanträde. 

 

- - - - - 
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§  141 KFKS-2024-01027 

Köp av fastighet Bo 1:207 samt avveckling av Boo 1:207 

AB 

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen besluta följande  

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta följande 

1. Kommunfullmäktige beslutar att ingå föreslaget köpeavtal med Boo 1:207 AB avseende 

fastigheten Bo 1:207, enligt bilaga 1 till tjänsteskrivelsen daterad den 8 oktober 2024.  

Under förutsättning att kommunfullmäktige beslutar enligt beslutspunkten 1 ovan beslutar 

kommunfullmäktige även följande.   

2.  Kommunfullmäktige beslutar att aktieöverlåtelseavtal med Nacka Stadshus AB 

avseende köp av samtliga aktier i bolagen Nacka Energi AB, Nacka vatten och avfall 

AB, Centrala Nacka marknadsbolag AB och Boo 1:207 AB till bokfört värde på 167,2 

miljoner kronor revideras till ett bokfört värde på 148,2 miljoner kronor i enlighet med 

bilaga 2 till tjänsteskrivelse daterad 8 oktober 2024. Detta beslut ersätter 

kommunfullmäktiges tidigare beslut i ärendet (17 juni 2024 § 123 punkt 1). 

3.  Kommunfullmäktige ger Nacka Stadshus AB i uppdrag att försälja samtliga aktier i 

dotterbolagen till Nacka kommun i enlighet med bilaga 1 till tjänsteskrivelse daterad 

den 8 oktober 2024 vilken har uppdaterats med bokföringsvärde enligt beslutspunkt 2. 

Detta beslut ersätter kommunfullmäktiges tidigare beslut i ärendet (17 juni 2024 § 123 

punkt 2). 

4.  Kommunfullmäktige beslutade på kommunfullmäktige den 17 juni 2024 §123 punkt 3 

om att ge bolagsstämman i Nacka Stadshus AB uppdrag att besluta om en extra 

utdelning på 74,2 miljoner kronor. Utdelningen ska regleras genom att Nacka Stadshus 

AB ställer ut en revers på motsvarande belopp innan den 31 december 2024. 

Kommunfullmäktige beslutar att beloppet för den extra utdelningen revideras till 55,2 

miljoner kronor. 

5.  Kommunfullmäktige beslutar att avveckla Boo 1:207 AB under 2025. 

6.  Kommunfullmäktige beslutar att uppdra åt styrelsen i Boo 1:207 AB att i 

årsredovisningen för 2024 föreslå utdelning av fritt eget kapital. 

7.  Kommunfullmäktige noterar att en tjänstepersonsstyrelse för Boo 1:207 AB från 

ordinarie bolagsstämman 2025 är lämplig utifrån att bolaget ska avvecklas. 
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Kommunstyrelsen beslutar för egen del, under förutsättning att kommunfullmäktige 

beslutar i enlighet med punkt 1-7, följande 

Kommunstyrelsen beslutade den 3 juni 2024 § 146 punkt 1 om att ge att kommunens 

ombud ges instruktionen att vid en extra bolagsstämma (innan den 31 december 2024) 

för Nacka Stadshus AB godkänna en extra utdelning med 74,2 miljoner kronor belopp. 

Utdelningen ska regleras genom att Nacka Stadshus AB ställer ut en revers på det 

beslutade beloppet.  

Kommunstyrelsen beslutar här om att revidera beloppet till 55,2 miljoner kronor. 

Sammanfattning av ärendet 

Fastigheten Nacka Bo 1:207 anskaffades 23 februari 2021 genom ett köp av ägarbolaget 

Boo 1:207 AB. Efter att fastigheten förvärvats har förutsättningarna förändrats. Att äga en 

fastighet i ett bolag medför en mer omfattande administration än att ha den i kommunen 

tillsammans med övrigt fastighetsinnehav. Nacka kommun föreslås därmed köpa 

fastigheten Bo 1:207 AB av Boo 1:207 AB under 2024. Fastigheten värderas till 8 miljoner 

kronor.  

Kommunfullmäktige beslutade i juni om att köpa aktierna i Nacka Stadshus AB:s 

dotterbolag. Efter att Boo 1:207 AB sålt sin fastighet blir det bokförda värdet av aktierna i 

dotterbolag hos Nacka Stadshus AB lägre, vilket påverkar köpeskillingen som beslutades av 

kommunfullmäktiges i juni. Av denna anledning behöver tidigare beslut revideras såsom 

köpeavtal, aktieöverlåtelseavtal med mera. 

Bolaget Boo 1:207 AB ska därefter avvecklas under 2025, vilket innebär att bolaget ska 

tömmas och fritt eget kapital därmed delas ut. 

De ekonomiska konsekvenserna i form av skatt på fastighetsförsäljningen uppgår till cirka 

200 tusen kronor. De redovisningsmässiga ekonomiska konsekvenserna ska ses i samband 

med tidigare beslutade ärende om att köpa aktierna i Nacka Stadshus AB och de båda 

ärendena innebär att netto, redovisningsmässig förlust, av omorganiseringen blir cirka 7 

miljoner kronor. 

Handlingar i ärendet 

Tjänsteskrivelse daterad den 8 oktober 2024 

Bilaga 1 Köpeavtal fastighet Bo 1:207 

Bilaga 2 Reviderat Aktieöverlåtelseavtal  

Bilaga 3 Boo 1:207 AB styrelseprotokoll §5 den 18 september 2024 

Bilaga 4 Värdebedömning fastighet Bo 1:207 

Bilaga 5 NSAB Protokollsutdrag §4 styrelsemöte den 3 oktober 
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Beslutsgång 

Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut, det utsända förslaget, 

och fann att arbetsutskottet hade beslutat i enlighet med detta förslag. 

 

- - - - - 
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§  142 KFKS-2023-01346 

Revidering av styrande dokument med mera med 

anledning av Nacka Stadshus AB:s avveckling 

Översyn av kommunens bolagsorganisation 

 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår att kommunstyrelsen beslutar följande.  

Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige beslutar följande.  

1.  Kommunfullmäktige antar Gemensamt ägardirektiv från och med den 31 december 
2024 i enlighet med bilaga 2 till tjänsteskrivelse daterad den 15 oktober 2024.  

2.  Kommunfullmäktige antar Bolagsspecifika ägardirektiv från och med den 31 december 
2025 för  

a) Nacka vatten och avfall AB (bilaga 3), 

b) Nacka Energi AB (bilaga 4), 

c) Centrala Nacka marknadsbolag AB (bilaga 5), 

d) Boo 1:207 AB (bilaga 6). 

3.  Kommunfullmäktige noterar att gällande ägardirektiv för Nacka vatten och avfall AB, 
Nacka Energi AB, Centrala Nacka marknadsbolag AB samt Boo 1:207 AB upphör den 
31 december 2024.  

4.  Kommunfullmäktige antar reviderade bolagsordningar från och med den 31 december 
2024 för  

a. Nacka vatten och avfall AB (bilaga 7), 

b. Nacka Energi AB (bilaga 8), 

c. Centrala Nacka marknadsbolag AB (bilaga 9)  

d. Boo 1:207 AB (bilaga 10). 

5.  Kommunfullmäktige noterar att gällande bolagsordningar för Nacka vatten och avfall 
AB, Nacka Energi AB, Centrala Nacka marknadsbolag AB samt Boo 1:207 AB upphör 
den 31 december 2024.  

6.  Kommunfullmäktige uppdrar åt styrelsen i Nacka Stadshus AB att i Årsredovisningen 
för 2024 föreslå utdelning av fritt eget kapital. 
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7.  Kommunfullmäktige noterar att en tjänstepersonsstyrelse för Nacka Stadshus AB, från 
ordinarie bolagsstämman 2025 är lämplig utifrån att bolaget ska avvecklas. 

Kommunstyrelsens beslutar för egen del följande.  

1.  Kommunstyrelsen beslutar om ett tillägg i Kommunstyrelsens instruktion (avsnitt 
Instruktion för stadsdirektören) enligt bilaga 11.   

2. Inför ny mandatperiod uppdras stadsledningskontoret återkomma till kommunstyrelsen 
med ett förslag om revidering av antalet lekmannarevisorer i Centrala Nacka 
marknadsbolag AB i enlighet med tjänsteskrivelse daterad den 15 oktober 2024.  

Sammanfattning av ärendet 

Utifrån att kommunfullmäktige den 17 juni 2024, i samband med en översyn av 

kommunens bolagsorganisation, beslutade att avveckla Nacka Stadshus AB från och med 

den 31 december 2024 finns behov av revideringar i styrande dokument. Revideringar 

behöver göras i bland annat i bolagsordning, ägardirektiv och kommunstyrelsens 

instruktion för att motsvara den nya bolagsorganisationen.  

En särskild översyn har gjorts avseende kommunens ägardirektiv. För att konkretisera och 

tydliggöra kommunens styrning över bolagen föreslås att ett gemensamt ägardirektiv antas 

för alla bolag. I det gemensamma ägardirektivet föreslås ingå de delar som är gemensamma 

för alla kommunala bolag. t. Innehållet i de specifika ägardirektiven föreslås enbart bestå av 

bolagsspecifika anvisningar som enbart gäller det enskilda bolaget.  

I översynen har i övrigt även konstaterats att kommunfullmäktiges beslut om avveckling av 

Nacka Stadshus AB behöver kompletteras med ett beslut om att dela ut bolagets fria 

kapital för att tömma bolaget då det avvecklas.  

Handlingar i ärendet 

Tjänsteskrivelse daterad den 15 oktober 2024 

Bilagor 

1.  Protokoll KF 17 juni 2024 §123 

2.  Gemensamt ägardirektiv 

3.  Bolagsspecifikt ägardirektiv Nacka vatten och avfall AB 

4.  Bolagsspecifikt ägardirektiv Nacka Energi AB 

5.  Bolagsspecifikt ägardirektiv Centrala Nacka marknadsbolag AB 

6.  Bolagsspecifikt ägardirektiv Boo 1:207 AB 

7.  Reviderad bolagsordning Nacka vatten och avfall AB 

8.  Reviderad bolagsordning Nacka Energi AB 

9.  Reviderad bolagsordning Centrala Nacka marknadsbolag AB 

10. Reviderad bolagsordning Boo 1:207 AB 

11. Reviderad kommunstyrelsens instruktion 
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Beslutsgång 

Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut, det utsända förslaget, 

och fann att arbetsutskottet hade beslutat i enlighet med detta förslag. 

 

- - - - - 
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§  143 KFKS-2024-01001 

Ändring av parkeringsavgifter i Nacka kommun 
 

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår att kommunstyrelsen beslutar följande. 

Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige beslutar följande.  

Kommunfullmäktige beslutar att ändra och utöka parkeringsavgifter på allmän plats i 

Nacka kommun enligt tjänsteskrivelse daterad den 7 oktober 2024. Beslutet innebär en 

ändring av tidsramen för parkeringsavgifter och att det tillkommer nya taxor samt 

taxeområden. 

Sammanfattning av ärendet 

I takt med att Nacka växer blir både trafikmiljön och bostadsområdena allt tätare, särskilt i 

de lokala centrumområdena som till exempel Orminge, Ektorp och Älta. För att lösa trafik- 

och parkeringsutmaningar i Nacka kommun behövs en ändamålsenlig reglering av 

parkeringsplatser. Genom att ändra och utöka parkeringsavgifter kan trafikflöden, tillgång 

och användning av parkeringsplatser påverkas. Regleringen bidrar till att förbättra 

trafiksäkerheten, tillgängligheten och framkomligheten. 

Det är viktigt att understryka att det beslutade förslaget inte innebär att alla förändringar 

kommer att implementeras omedelbart, utan snarare ger verksamheten möjlighet att 

genomföra förändringar successivt utifrån aktuella behov. Vidare är det centralt att klargöra 

att den föreslagna avgiftsregleringen inte medför att parkeringsavgifter kommer att införas i 

hela kommunen, och inte heller i samtliga delar av de taxeområden som visas på kartan 

nedan. Parkeringsavgifter kommer att införas enbart på utvalda platser inom de markerade 

taxeområdena, där det finns behov för att ordna trafiken. 

Enligt Nacka kommuns parkeringspolicy ska allmän plats regleras för att prioritera 

korttidsparkering, leveranser och angöringsmöjligheter. Avgifter ökar omsättningen av 

parkeringsplatser och förbättrar tillgängligheten. Det finns även behov av att dela in 

boendeparkeringar i olika områden och införa nya boendeparkeringsområden med 

reducerad taxa. 

Långtidsparkering bör ske på kvartersmark, medan korttidsparkering för snabba ärenden 

bör ske på allmän plats. En prisskillnad mellan dessa parkeringsplatser kan leda till att 

boende väljer kvartersmark, vilket minskar efterfrågan på allmänna parkeringsplatser. Det 

vill säga att om priset för parkering är högre på allmänna parkeringsplatser väljer boende att 

parkera på kvartersmark. 
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Behovet av parkeringsplatser varierar beroende på fordonstyp och användningsområde. 

Det finns ett behov av fler avgiftsbelagda parkeringsplatser för tvåhjulig MC, moped klass 

1, bussar, lastbilar och laddplatser. Vid natur- och friluftslivsområden är efterfrågan på 

parkeringsplatser hög under vissa tider och säsonger. Genom att införa avgifter i 

kombination med tidsreglering kan tillgängligheten ökas och fler kan använda 

parkeringsplatserna. 

Att införa parkeringsavgifter och tidsreglering är ett effektivt sätt att anpassa parkeringen 

till tider med hög efterfrågan. Genom att ändra tidsramen för parkeringsavgifterna kan 

högre omsättning uppmuntras, vilket minskar antalet långtidsparkering på allmän plats samt 

bidrar till hållbart resande. Förslaget är att avgiftsbelägga parkeringsplatser inom tidsramen 

07.00–19.00 på vardagar och inom tidsramen 11.00–17.00 dag före helgdag. 

Handlingar i ärendet 

Tjänsteskrivelse från trafikenheten daterad den 7 oktober 2024 

Bilaga 1 Protokollsutdrag natur- och trafiknämndens sammanträde den 24 september 2024 

§ 161 Ändring av parkeringsavgifter i Nacka kommun.  

Yrkanden 

Johan Krogh (C) yrkade bifall till det utsända förslaget från trafikenheten. 

Beslutsgång 

Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut, det utsända förslaget, 

och fann att arbetsutskottet hade beslutat i enlighet med detta förslag. 

Protokollsanteckning 

Johan Krogh lät anteckna följande till protokollet för Centerpartiet: 

Centerpartiet välkomnar översynen av parkeringsavgifterna. Det är bra att det öppnas upp 

en möjlighet att införa parkeringsavgifter i hela kommunen. Syftet är att bättre kunna 

hantera och reglera problematiska parkeringssituationer. Vi vill understryka att 

avgiftsverktyget endast ska användas där det är motiverat. Vidare är det bra att avgifterna 

justeras upp för den kommunala markparkeringen så att de inte ska konkurrera ut de 

privata garagen. Nackas gatuutrymme kan användas till mycket bättre saker än stillastående 

bilar. 

 

Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan: 

Nackalistan förstår behovet av att ändra och utöka parkeringsavgifterna i Nacka kommun 

för att möta ökade trafik- och parkeringsutmaningar i takt med kommunens tillväxt. Vi 

stödjer de föreslagna åtgärderna som syftar till att förbättra trafiksäkerhet, tillgänglighet och 

framkomlighet, särskilt genom att differentiera avgifterna mellan korttids- och 

långtidsparkering samt genom att införa nya taxeområden. 
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Vi vill dock framhålla vikten av att dessa åtgärder genomförs med hänsyn till olika gruppers 

behov, särskilt boende i områden där parkeringsavgifter införs för första gången.  

Det är viktigt att säkerställa en rimlig boendetaxa och att boende inte drabbas 

oproportionerligt. Dessutom bör regleringen genomföras med ett fokus på att minska 

miljöpåverkan och främja hållbart resande, samtidigt som parkeringsutrymmet för olika 

fordonstyper optimeras. 

Vi uppmanar natur- och trafiknämnden att noggrant följa upp och utvärdera de effekter 

som införandet av de nya avgifterna och taxeområdena har på parkeringsmönster, 

trafiksäkerhet och boendesituation, för att vid behov justera regelverket på ett flexibelt sätt. 

 

Desha Svenneborg lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet: 

När Nacka växer och förtätas behöver vi ha en parkeringsstrategi för att hantera 

trafikmiljön och skapa miljöer med människan i fokus. Parkeringsavgifter och regler är här 

viktiga styrmedel för att skapa en mer hållbar stadsutveckling. Förvaring av bilar tar upp en 

stor del av våra gemensamma ytor i kommunen vilket både påverkar trafiksäkerhet, 

framkomlighet och utformningen av våra gemensamma livsmiljöer. När ärendet var uppe i 

Natur- och trafiknämnden yrkade Miljöpartiet därför på förslag till beslut enligt 

tjänsteskrivelsen. 

Vi ser också att parkeringsstrategin behöver fokusera på delad mobilitet för effektivt resurs- 

och marknyttjande. Med ett gemensamt nyttjande av våra ytor skapar vi mer plats åt såväl 

gångtrafikanter som cyklister, som allt som oftast får stå tillbaka mot bilarna. I förslaget till 

ändring av parkeringsavgifter finns inget om kvartersmark och delad mobilitet med, en 

missad chans att skapa incitament för detta. 

 

Alena Jukic lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet: 

Vänsterpartiet är positiva till att Nacka kommun ändrar och utökar parkeringsavgifter på 

allmän plats. Det är ett bra verktyg för att reglera tillgången till parkeringsplatser. Det är 

även utifrån en klimataspekt positivt då människor i större utsträckning kan motiveras till 

att åka kollektivt alternativt välja andra färdsätt som att cykla och gå. Det är viktigt att 

införande av parkeringsavgifter framöver följas upp för att säkerställa att avgifterna faktiskt 

bidrar till bland annat större trafiksäkerhet och mindre miljöpåverkan. Vänsterpartiet anser 

dock att om parkeringsavgifter ska ändras och utökas att det hade varit rimligt att gå på 

Natur och trafiknämndens ursprungliga förslag.    

Vänsterpartiet vill dock lyfta att det är viktigt att se över parkeringssituationen i Fisksätra. 

Mycket av parkeringsmöjligheterna har försvunnit till förmån för bostäder och 

byggarbetsplatser. Parkeringsytorna vid Fisksätra IP har också minskat samtidigt som det 

etableras ett idrottskluster där. Fisksätra är ett tättbefolkat område där många åker 

kollektivt. Det finns också många Fisksätrabor som är beroende av bil då de arbetar 

obekväma arbetstider och i skift. Vänsterpartiet ser att de boende där har klagat och 

uppmärksammat kommunen på att det har varit en ansträngd parkeringssituation. Även om 

en stor del av parkeringsytorna ägs av Stena Fastigheter så bör Nacka kommun ta större 
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ansvar för att planera för övergripande trafiksäkerhet och tillgänglighet av parkeringsplatser 

i samråd med boenden.  

 

- - - - - 
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§  144 KFKS-2024-01008 

Revidering av reglementen  

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår att kommunstyrelsen beslutar följande.  

Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige beslutar följande.  

Kommunfullmäktige antar revidering av reglementen i enlighet med bilagorna 1-3 till 

tjänsteskrivelse daterad den 30 september 2024. Revideringarna träder i kraft den 1 januari 

2025.  

Sammanfattning av ärendet 

En översyn av nämndernas reglementen har genomförts. Syftet med översynen är att 

säkerställa att reglementena ligger i linje med Mål och budget samt att de är uppdaterade 

utifrån nämndernas olika ansvarsområde och gällande lagstiftning. Följande 

nämndreglementen föreslås revideras; kommunstyrelsen, natur- och trafiknämnden samt 

nämnden för arbete- och försörjning.  

Handlingar i ärendet 

Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret daterad den 30 september 2024 

1. Kommunstyrelsens reglemente med förslag på ändringar  

2. Nämnden för arbete och försörjnings reglemente med förslag på ändringar 

3. Natur- och trafiknämndens reglemente med förslag på ändringar  

4. Protokollsutdrag från natur- och trafiknämnden  

Yrkanden 

Andreas Andersson (S) yrkade, med instämmande av Mikael Carlsson (NL), att 

kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen besluta enligt följande:  

”Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige beslutar följande.   

Kommunfullmäktige antar revidering av reglementen i enlighet med bilagorna 1 och 3 till 

tjänsteskrivelse daterad den 30 september 2024 samt i enlighet med bilaga 2 med 

ändringar att nuvarande punkter under avsnitt B behålls och att föreslagen ny punkt 2 

tillförs som punkt 4 samt att nuvarande punkter under I och J behålls. Revideringarna 

träder i kraft den 1 januari 2025.” 

Beslutsgång 

Ordföranden konstaterade att det fanns två förslag till beslut, dels det utsända förslaget 

från stadsledningskontoret, dels Andreas Anderssons förslag. Ordföranden ställde 
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förslagen mot varandra och fann att arbetsutskottet hade beslutat i enlighet med det 

utsända förslaget från stadsledningskontoret. 

Protokollsanteckning 
Alena Jukic lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet: 

Vänsterpartiet instämmer i Socialdemokraternas yrkande om att reglementet för Nämnden 

för arbete och försörjning ska behålla det särskilda uppdraget om att ansvara för 

internationella kontakter som rör samarbeten inom nämndens ansvarsområden. 

Vänsterpartiet instämmer även i Socialdemokraternas yrkande om att nämnden för arbete 

och försörjning ska försätta behålla punkt J som ett ansvarsområde och uppgift: 

J. Nämnden för arbete och försörjning får ge riktat stöd till inrättningar, organisationer och 

grupper av enskilda, vilka är verksamma inom nämndens ansvarsområde. 

Att nämnden inte har tagit nya beslut för att ge riktat stöd till inrättningar, organisationer 

och grupper av enskilda vilka är verksamma inom nämndens ansvarsområde sedan den 1 

januari 2020 beror inte på att behoven saknas eller att det inte finns organisationer som 

bedriver verksamhet kopplat till nämnden. Det är ett aktivt beslut som alliansen har fattat 

och Vänsterpartiet ser till att reglementet ska formuleras efter verksamhetens reella behov 

och nämndens egentliga uppdrag.  

 

- - - - - 
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§  145 KFKS-2024-00791 

Remiss – Nätt och jämnt – Likvärdighet och effektivitet i 

kommunsektorn (SOU 2024:50)  

Yttrande till finansdepartementet 

 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen besluta följande. 

Kommunstyrelsen antar stadsledningskontorets förslag på yttrande enligt bilaga 2 till 

tjänsteskrivelsen daterad den 2024-10-09. 

Sammanfattning av ärendet 

Utjämningskommittén har överlämnat sina förslag till Finansdepartementet den 2 juli 2024. 

Kommittén föreslår att förändringarna införs från och med den 1 januari 2026. 

Finansdepartementet har remitterat betänkandet Nätt och jämnt – Likvärdighet och 

effektivitet i kommunsektorn, (SOU 2024:50), till bland annat alla kommuner och regioner. 

I utredningen föreslås att utjämningssystemet ändras från att omfatta nuvarande fyra delar 

(inkomstutjämning, kostnadsutjämning, strukturbidrag och införandebidrag) till följande 

sex delar (inkomstutjämning, kostnadsutjämning, bidrag för svagt befolkningsunderlag fast 

införandebidrag, ersättning för eftersläpning och införandebidrag). 

Nacka kommun är i grunden positiva till ett utjämningssystem men anser att det är oerhört 

viktigt att utjämningssystemet inte bygger in missriktade incitament på så sätt som 

utjämningskommittén föreslagit.  

Nacka kommun är starkt kritisk till centrala delar i kommitténs förslag och anser inte att 

regeringen bör lägga utjämningskommitténs slutbetänkande till grund för förändringar i 

utjämningssystemet. Nacka kommun ser det som en möjlighet att i stället tillsätta en ny 

utredning med syfte att förenkla systemet och gå från en kostnadsbaserad till en 

behovsbaserad utjämning. Ett sådant utjämningssystem måste ta hänsyn till flera olika 

parametrar för att skapa likvärdighet och legitimitet. Det är även viktigt att systemet inte 

bygger in missriktade incitament. I bilagda yttrande finns synpunkter och förslag till 

förändringar till framtida utjämningssystem. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret daterad den 9 oktober 2024 

Bilaga 1. Utdrag ur SOU 2024:50, Nätt och jämnt – Likvärdighet och effektivitet i 

kommunsektorn - Sammanfattning och författningsförslag 

Bilaga 2. Stadsledningskontorets förslag till yttrande 
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Yrkanden 

Mats Gerdau yrkade, med instämmande av Johan Krogh (C), Karin Teljstedt (KD), Gunilla 

Grudevall-Steen (L), Johanna Kvist (S) och Mikael Carlsson (NL), bifall till det utsända 

förslaget från stadsledningskontoret. 

Beslutsgång 

Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut, det utsända förslaget, 

och fann att arbetsutskottet hade beslutat i enlighet med detta förslag. 

Protokollsanteckning 

Johan Krogh lät anteckna följande till protokollet för Centerpartiet: 

Vi ser med stor oro på förslaget om ny skatteutjämning. Nacka riskerar att behöva betala 

uppemot 200 miljoner kronor mer än vad vi gör idag. Det skulle på allvar påverka Nacka 

kommuns möjligheter att bedriva en kvalitativ välfärd till våra invånare. Vi noterar att 

partier från höger till vänster i hela Stockholmsregionen sluter upp kring kritiken mot 

förslaget. Samtidigt är det tyst från regeringen om hur de ser på frågan. Med tanke på vilka 

allvarliga konsekvenser förslaget kan få kräver vi att regeringen tar sitt ansvar och ger ett 

tydligt besked om hur de tänker gå vidare. Det enda rimliga vore att slänga förslaget i 

papperskorgen. 

 

- - - - - 
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§  146 KFKS-2024-00215 

Remittering av motioner från kommunfullmäktige den 

16 september 2024 

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott remitterar motioner väckta i kommunfullmäktige den 16 

september 2024 enligt nedan.  

1.  Kommunstyrelsen remitterar Motion – Utred hiss från Henriksdalsringen till 

Henriksdal station som väcktes vid kommunfullmäktige den 16 september 2024 till 

natur- och trafiknämnden och kommunstyrelsen, via kommunstyrelsens 

stadsutvecklingsutskott.    

2.  Kommunstyrelsen remitterar Motion – Skydda barn och ungdomar i Nacka mot 

bedrägerier på nätet som väcktes vid kommunfullmäktige den 16 september 2024 till 

utbildningsnämnden, fritidsnämnden och kommunstyrelsen, via kommunstyrelsens 

trygghetsutskott och kommunstyrelsens arbetsutskott.   

3.  Kommunstyrelsen remitterar Motion – Allmänna toaletter behövs då Nacka bygger ut 

och förtätar som väcktes vid kommunfullmäktige den 16 september 2024 till natur- och 

trafiknämnden och kommunstyrelsens, via kommunstyrelsens arbetsutskott.   

4.  Kommunstyrelsen remitterar Motion – Förbättra trafiksituationen i Boo som väcktes 

vid kommunfullmäktige den 16 september 2024 till natur- och trafiknämnden och 

kommunstyrelsen, via kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott.   

5.  Kommunstyrelsen remitterar Motion – Utred kommunalt SFI i Fisksätra som väcktes 

vid kommunfullmäktige den 16 september 2024 till nämnden för arbete och försörjning 

och kommunstyrelsen, via kommunstyrelsens arbetsutskott. 

6.  Kommunstyrelsen beslutar även att 2) Motion – Skydda barn och ungdomar i Nacka 

mot bedrägerier på nätet och 4) Motion – Förbättra trafiksituationen i Boo ska 

behandlas i samband med mål- och budget eftersom de bedöms som 

budgetpåverkande.    

Detta beslut fattas med stöd av punkten 1.16 i kommunstyrelsens delegationsordning.  

Sammanfattning av ärendet 

Kommunstyrelsen har delegerat till kommunstyrelsens arbetsutskott att besluta om 

remittering av motioner som anmälts i kommunfullmäktige och där överlämnats till 

kommunstyrelsen för beredning. Vid kommunfullmäktiges sammanträde den 16 september 
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2024 väcktes fem motioner. I detta ärende presenteras förslag på remittering av dessa 

motioner.  

I enlighet med arbetsordningen för kommunfullmäktige bör just budgetpåverkande 

motioner behandlas i samband med beslut om mål och budget eller behandling av 

tertialbokslut (§ 30 punkt 5). Detta ska i sin tur beslutas av kommunstyrelsen i samband 

med beslut om beredning av motion. I detta ärende föreslås därför att Motion – Skydda 

barn och ungdomar i Nacka mot bedrägerier på nätet och Motion – Förbättra 

trafiksituationen i Boo som väcktes vid kommunfullmäktige den 16 september 2024 

behandlas i samband med mål och budget eftersom de bedöms som budgetpåverkande. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse daterad den 1 oktober 2024 

Bilaga 1 Motion – Utred hiss från Henriksdalsringen till Henriksdal station 

Bilaga 2 Motion – Skydda barn och ungdomar i Nacka mot bedrägerier på nätet 

Bilaga 3 Motion – Allmänna toaletter behövs då Nacka bygger ut och förtätar 

Bilaga 4 Motion – Förbättra trafiksituationen i Boo 

Bilaga 5 Motion – Utred kommunalt SFI i Fisksätra 

Yrkanden 

Mikael Carlsson (NL) yrkade bifall till det utsända förslaget från stadsledningskontoret, med 

den ändringen av punkt 1. ”Motion – Utred hiss från Henriksdalsringen till Henriksdal 

station”, att motionen remitteras till natur- och trafiknämnden och kommunstyrelsen, via 

kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott. 

Beslutsgång 

Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut, nämligen det utsända 

förslaget från stadsledningskontoret med av Mikael Carlsson föreslagen ändring, och fann 

att arbetsutskottet hade beslutat i enlighet med detta förslag. 

 

- - - - - 
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§  147  

Övriga frågor 
 

Inga övriga frågor vid dagens sammanträde. 


